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Zápis ze 43. zasedání Správní rady
 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně,  

konaného dne 4. září 2020 ve Zlíně 

 

 

Přítomni: 

Ing. Eva Bartoňová, Ing. Libor Láznička, Ph.D., Libor Lukáš, PaedDr. Alena Gajdůšková, Ing. Michaela 

Šojdrová, prof. Ing. Jaromír Veber, CSc. 

 

Vzdáleně se jednání účastnil: Thomas Archer Bata  

Omluveni: prof. Eva Jiřičná, doc. Jiří Volf, CSc. 

 

Za Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen UTB):   

prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.   rektor  

RNDr. Alexander Černý  kvestor 

doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D.  předseda AS UTB 

Mgr. Jan Kalenda, Ph.D.   prorektor pro kvalitu 

 

 

Pro 43. zasedání Správní rady UTB (dále jen SR) byl navržen následující program: 

 

Program: 

 

1. Zahájení  

2. Volba předsedy a místopředsedy Správní rady UTB 

3. Zpráva o plnění usnesení  

4. Projednání úpravy Statutu správní rady 

5. Zpráva rektora o stavu univerzity  

6. Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení UTB ve Zlíně 

7. Projednání Strategického záměru UTB na období 21+ a Plánu realizace Strategického záměru 

UTB na období 21+ pro rok 2021 

8. Projednání Institucionálního plánu UTB pro rok 2021 

9. Různé 

10. Závěr 

 

 

ad 1) Zahájení 

Jednání zahájila předsedkyně PaedDr. Alena Gajdůšková, která přivítala všechny přítomné a představila 

navržený program, který členové odhlasovali. Předsedkyně SR upozornila, že dokumenty, které bude SR 

projednávat, dosud nebyly schváleny Akademickým senátem UTB, proto je SR nemůže na dnešním 

jednání schválit. Schválení proběhne později per rollam. Ověřovatelem zápisu byl zvolen místopředseda 

Libor Lukáš, který souhlasil. Jednání se účastnilo celkem 7 členů (6 členů prezenčně a jeden vzdáleně), 

takže SR byla usnášeníschopná. Předsedkyně SR dále informovala, že prof. Jaromír Veber byl opětovně 

jmenován ministrem do funkce člena SR. 

 

 

ad 2) Volba předsedy a místopředsedy Správní rady UTB 

Z osudí byli vylosováni členové volební komise, kterými byli Ing. Bartoňová a L. Lukáš. Nejprve 

probíhala volba předsedy SR. Na kandidátní listinu byla navržena PaedDr. Alena Gajdůšková, která 

s návrhem souhlasila. V tajné volbě byla zvolena 5 hlasy (1 hlas byl neplatný a T. A. Bata se volby 
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podle platného statutu nemohl účastnit.) 
 

Za kandidáta na místopředsedu SR byl navržen dr. Láznička, který s návrhem souhlasil. V tajné volbě 

byl zvolen 5 hlasy (1 hlas byl neplatný a T. A. Bata se podle platného statutu nemohl volby zúčastnit).   
 

ad 3) Zpráva o plnění usnesení  

Z usnesení přijatých v minulosti nevyplynuly žádné úkoly.  

 

ad 4) Projednání úpravy Statutu Správní rady  

Návrh úpravy Statutu SR vyplynul z koronavirové krize, je třeba se přizpůsobit situaci. Podle 

navrhované úpravy může SR UTB v mimořádné situaci jednat on line prostřednictvím videokonference 

nebo telekonference, případně kombinací on line zasedání a fyzické účasti členů SR („kombinované 

zasedání“.) Na návrh členů SR byla doplněna formulace, že i volba předsedy a místopředsedy SR 

mohou být organizovány prostřednictvím prostředků komunikace na dálku, a to v případě on line i 

kombinovaného zasedání. Následně bude statut zaslán ke schválení na MŠMT.  

 

Usnesení 1/43 

Správní rada UTB vyjádřila souhlas se záměrem upravit Statut Správní rady UTB s cílem 

umožnit realizovat on line zasedání. 

 

Hlasování:  

Všech 7 členů hlasovalo pro přijetí usnesení.   

 

ad 5) Zpráva rektora o stavu univerzity 

Rektor ve své prezentaci mimo jiné zmínil, že na UTB nyní studuje 8 883 posluchačů, ke studiu v ak. 

roce 2020/21 se dosud zapsalo 4 073 studentů. Počet přijatých zahraničních studentů poklesl na 60% 

loňské hodnoty z důvodu Covid 19 (průběžný stav). Proběhla aktualizace vnitřní normy Standardy 

studijních programů UTB, z níž vyplývá povinnost připravit pro klíčové předměty distanční e-

learningovou infrastrukturu. UTB má cca 1000 zaměstnanců, přibylo 9 nově jmenovaných docentů a 2 

profesoři.  

Dále rektor uvedl, že se podařilo získat mezinárodní vzdělávací a mobilitní projekty Erasmus +KA 107 a 

Erasmus +KA2. V mezinárodním žebříčku THE World University Rankinks je UTB hodnocena mezi 

Top 40 univerzitami založenými po roce 2000 a jako nejlepší česká univerzita v oblastech Business and 

Management a Accounting and Finance. Hovořil i o proběhlých šetřeních zaměřených na evaluaci 

vnitřní a vnější kvality, o významných úspěších studentů a zaměstnanců či o spolupráci s Czech 

Academic City v Erbílu. Podrobně informoval o aktivitách UTB v době covidové pandemie.  

 

Usnesení č. 2/43 

Správní rada UTB děkuje vedení, studentům i zaměstnancům UTB za dosavadní zvládnutí situace 

při koronavirové krizi. SR oceňuje, že pedagogové i další pracovníci univerzity dokázali zajistit 

pokračování studia pro většinu českých i zahraničních studentů a zajistili tak kontinuitu 

fungování UTB i po znovuotevření vysokých škol. Poděkování a ocenění si také zaslouží rychlé 

zapojení technologické kapacity univerzity při zajištění nedostatkových desinfekcí a ochranných 

pomůcek, které opravdu pomohlo a posílilo dobré jméno UTB nejen v regionu. 

 

Hlasování o Usnesení č. 2/43 

Všech 7 členů hlasovalo pro přijetí usnesení.   

 

 

ad 6) Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení UTB ve Zlíně 

O Dodatku informoval Mgr. Jan Kalenda, Ph.D., prorektor pro kvalitu.  Dodatek zprávy o vnitřním 
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hodnocení kvality činností UTB ve Zlíně se zpracovává každoročně, vychází ze Zákona o VŠ a jeho 

účelem je průběžně monitorovat klíčové ukazatele kvality výkonnosti UTB ve Zlíně a nastavovat 

potřebná opatření v horizontu 3 let.  

Prorektor dr. Kalenda mimo jiné zmínil, že počet studentů UTB se stabilizuje okolo 9 000, 

nezaměstnanost absolventů je nízká – 2,2 %. Problémem je poměrně vysoká neúspěšnost studentů, 

zejména v technických oborech. UTB proto podniká řadu aktivit na podporu neúspěšných studentů, kteří 

mají snahu a vůli studium dokončit. V žádném případě však nechce snižovat nároky na studenty. Další 

snahou je zajistit, aby studenti, kteří na UTB absolvují Bc. studium, pokračovali i ve studiu navazujícím 

magisterském a neodcházeli na konkurenční vysoké školy nebo přímo do praxe.  

 

UTB hodlá v budoucnu zvýšit počty profesorů a docentů a posílit kvalitu publikačních výstupů. Vše 

s cílem posílit kvalitu výuky a konkurenceschopnost.  

 

 

Diskuse 

Členové SR se dotazovali, zda  

 UTB zjišťovala, kam neúspěšní studenti odcházejí?    

V nedávném období, kdy byl v ČR nedostatek pracovních sil, se mnoho studentů nechalo zlákat a buď 

zanechali studia nebo přešli z prezenční do kombinované formy studia. Někteří studenti teprve hledají, 

pro jaký obor mají talent, a přecházejí do jiného studijního programu či na jinou fakultu. Některé Bc. 

obory na UTB nemají navazující Mgr. program, proto studenti odcházejí jinam. Efektivita studia na 

UTB je obdobná jako na jiných vysokých školách. UTB vše analyzuje.  

 jsou pedagogové motivováni, aby dovedli studenty k úspěšnému absolutoriu?  

Společně s pedagogy jsou organizovány kurzy doučování, letní školy apod. v klíčových předmětech 

(matematika, angličtina aj.)  

 

Členové SR v diskusi dále  

 poděkovali za komentář k dodatku a otevřenost 

 navrhli, aby UTB jednala se Zlínským krajem a městem Zlín na intenzivnější spolupráci, 

nabídli svoji pomoc   

 konstatovali, že pokles počtu studentů na UTB není tak velký jako na jiných VŠ a ocenili, 

že se UTB svým studentům intenzivně věnuje  

 dotázali se, zda UTB zohledňuje v přijímacím řízení státní maturitu  

 

Rektor prof. Sedlařík doplnil, že tento typ analýz pomáhá vedení UTB nacházet slabiny a nastavovat cíle 

do budoucna. UTB si nechává svou činnost hodnotit i zvnějšku, čímž získává důležitou zpětnou vazbu a 

podklady pro strategická rozhodnutí.   

   

 

ad 7) Projednání Strategického záměru UTB na období 21+ a Plánu realizace Strategického 

záměru UTB na období 21+ pro rok 2021 

Rektor představil Správní radě pět pilířů, pro něž jsou na následující období definovány priority. Jsou to: 

A) Vzdělávání, B) Výzkum a tvůrčí činnosti, C) Internacionalizace, D) Třetí role UTB ve Zlíně a E) 

Lidské zdroje, financování, vnitřní prostředí UTB ve Zlíně a strategické řízení. Naplňování Strategie 

21+ bude probíhat prostřednictvím ročních Plánů realizace.  

 

Diskuse 

Členové SR doporučili, aby se univerzita zamyslela nad možnými náměty z oblasti „národního zájmu“. 

Rektor odpověděl, že již jsou některé konkrétní realizace zabudovány v projektech.  
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ad 8) Projednání Institucionálního plánu UTB pro rok 2021 

Správní rada UTB projednala přípravy Institucionálního plánu UTB pro rok 2021. Struktura je nově 

nastavena podle prioritních cílů Strategického záměru ministerstva pro oblast vysokých škol na období 

od roku 2021 a Strategie internacionalizace vysokého školství na období od roku 2021. 

 

ad 9) Různé 

Kvestor RNDr. Černý informoval o infrastruktuře UTB v letech 2020-21, zejména o rekonstrukci a 

modernizaci auly Academia centra. Výsledkem bude nové dispoziční řešení sálu včetně nových 

technologií, přestavba foyer a sociálního zařízení. Dokončení se předpokládá v létě 2021. Je připravena i 

rekonstrukce nejstaršího objektu kolejí na ul. Štefánikově ve Zlíně, jejímž cílem je vybudovat moderní 

ubytovací zařízení. U objektu U1 Fakulty technologické z roku 1969 se uvažuje o odstranění stávajícího 

objektu a výstavbě objektu nového, který bude analogií protějšího Laboratorního centra UTB (U15).   

  

ad 10) Závěr 

Předsedkyně SR poděkovala přítomným i panu Baťovi za účast na jednání i za své opětovné zvolení do 

funkce. V budoucnu by chtěla pokračovat v návštěvách pracovišť UTB a zaměřit se na výzkumná 

centra.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PaedDr. Alena Gajdůšková     Libor Lukáš 

předsedkyně SR      ověřovatel zápisu 

 

 

 

 

 

 

Ve Zlíně dne 9. 9. 2020  

 

 

Zapsala: Mgr. Jana Lutonská  

 


